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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Plats och tid Grand Hotel, Alingsås Paragrafer §§157-172
kl. 18:00-19:35

Beslutande Kristina Grapenholm (L) (ordförande)
Lennart Allbro (S) (vice ordförande)
Birgitta Carlsson (S) (2:e vice ordförande)
Pär-Göran Björkman (S)
Anita Brodén (L)
Maria B Nilsson (S)
Birgit Börjesson (S)
Ulf Carmesund (S)
Linda Espeving (M)
Daniel Filipsson (M)
Agneta Grange Petrusson (SD)
Jan Gustafsson (V)
Anna Hansson (MP)
Leif Hansson (S)
Niklas Hellgren (KD)
Tore Hult (S)
Anita Hedén-Unosson (S)
Gunnar Henriksson (M)
Boris Jernskiegg (SD)
Karin Johansson (S)
Jan Kesker (L)
Micaela Kronberg Thor (M)
Birgitta Larsson (S)
Thorsten Larsson (M)
Martin Lindberg (V)
Magnus Linde (M)
Peter Martini (M)
Eva Mattsson-Hill (L)
Per Palm (L)
Eva-Lotta Pamp (M)
Thomas Pettersson (C)
Karin Schagerlind (M)
Stefan Svensson (KD)
Per-Gordon Tranberg (M)
Ann-Lie Tulokas Olsson (KD)
Novak Vasic (MP)
Björn Wallin Salthammer (S)
Simon Waern (S)
Roger Andersson (S)  ersätter Joakim Järrebring (S)
Britt Berggren (M)  ersätter Marianne Wikström (M)
Katarina Ekenger (MP)  ersätter Britt-Marie Kuylenstierna (MP)
Urban Eklund (KD)  ersätter Kent Perciwall (KD)
Gunilla Gomér (SD)  ersätter Therese Erlandsson (SD)
Bo Lundbladh (C)  ersätter Staffan Albinsson (C)
Billy Westerholm (S)  ersätter Johannes Hallenrud (S)
Valter Samuelsson (MP) (ledamot)
Ulla Dahlén (MP)  ersätter Emma Liljewall (MP)

Övriga deltagare Anneli Schwartz (tf kommundirektör)
Anci Eyoum (kommunsekreterare)
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Protokoll

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Utses att justera Billy Westerholm (S)
Per Palm (L)

Justeringens plats och 
tid

Rådhuset, Alingsås ,  2018-10-05   13:00

Sekreterare ......................................................................................................
Anci Eyoum

Ordförande ................................................……………………………………….
Kristina Grapenholm (L)

Justerande ................................................……………………………………….
Billy Westerholm (S) Per Palm (L)

ANSLAG/BEVIS Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag.

Organ Kommunfullmäktige
Sammanträdesdatum 2018-09-26
Datum för anslags 
uppsättande

2018-10-05 Datum för anslags 
nedtagande

2018-10-27

Förvaringsplats för 
protokollet

Rådhuset, Alingsås

Underskrift .................................................
Anci Eyoum
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 157 Avsägelse av kommunalt uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen - Peter 
Martini (M, före detta SD)

§ 158 Avsägelse av kommunalt uppdrag som ledamot i socialnämnden - Alice Book 
(V)

§ 159 Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i socialnämnden - Maria 
Adrell (V)

§ 160 Kommunalt kompletteringsval - Revisor i kommunrevisionen efter Per-Göran 
Örwall (M), David Jerrestrand (M)

§ 161 Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i kommunstyrelsen efter Peter 
Martini (M, fd SD), Boris Jernskiegg (SD)

§ 162 Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i socialnämnden efter Alice Book 
(V), Maria Adrell (V)

§ 163 Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun
§ 164 Ersättning till förtroendevalda 2019-2022
§ 165 Ändring i taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen

§ 166 Svar på motion om att göra Alingsås till en friluftskommun - Stefan Svensson 
(KD) m fl

§ 167 Svar på motion angående ett ökat användande av gestaltningsprogram som 
stadsplaneringsverktyg - Simon Waern (S) och Pär-Göran Björkman (S)

§ 168 Svar på motion angående program för integrationsfrämjande åtgärder – 
Maria B Nilsson (S), Simon Waern (S) och Laila Freiholtz (S)

§ 169
Svar på motion avseende plan för kolonilotter och odlingsplatser samt central 
mark till arrendeodling - Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg 
(SD)

§ 170 Svar på motion avseende ridvägar i Alingsås kommun – Angneta Grange 
Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD)

§ 171 Meddelanden
§ 172 Avtackning
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 157  2018.526 KS  

Avsägelse av kommunalt uppdrag som ledamot i kommunstyrelsen - 
Peter Martini (M, före detta SD) 

Ärendebeskrivning

Peter Martini (M, fd SD) har i skrivelse den 5 september 2018 avsagt sig sitt uppdrag som 
ledamot i kommunstyrelsen.
 

Beslut

Kommunfullmäktiges beslut:
Avsägelsen beviljas.
 

Expedieras till 

P. Martini, Klk-lön, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 158  2018.543 KS  

Avsägelse av kommunalt uppdrag som ledamot i socialnämnden - Alice 
Book (V) 

Beslut

Kommunfullmäktiges beslut:
Avsägelsen beviljas.
 

Expedieras till 
 
A. Book, SN, Klk-lön, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 159  2018.550 KS  

Avsägelse av kommunalt uppdrag som ersättare i socialnämnden - Maria 
Adrell (V) 

Ärendebeskrivning

Maria Adrell (V) har i skrivelse den 20 september 2018 avsagt sig sitt uppdrag som ersättare 
i socialnämnden.
 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
Avsägelsen beviljas.
 

Expedieras till 
 
M. Adrell, SN, Klk-lön, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 160  2018.528 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Revisor i kommunrevisionen efter Per-
Göran Örwall (M), David Jerrestrand (M) 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
David Jerrestrand (M) utses till revisor i kommunrevisionen efter Per-Göan Örwall (M), för 
tiden fram till och med den 31 december 2018.
 
 

Expedieras till 
 
D. Jerrestrand, Kom.rev, Klk-lön, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 161  2018.529 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i kommunstyrelsen efter Peter 
Martini (M, fd SD), Boris Jernskiegg (SD) 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Boris Jernskiegg (SD) utses till ledamot i kommunstyrelsen efter Peter Martini (M, fd SD), för 
tiden fram till och med den 31 december 2018.
 
 

Expedieras till 
 
B. Jernskiegg, Klk-lön, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 162  2018.554 KS  

Kommunalt kompletteringsval - Ledamot i socialnämnden efter Alice 
Book (V), Maria Adrell (V) 

Beslut
 
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Maria Adrell (V) utses till ledamot i socialnämnden efter Alice Book (V), för tiden fram till och 
med den 31 december 2018.
 

Expedieras till 
 
 
M. Adrell, SN, Klk-lön, Klk-kansli
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 163  2018.378 KS  

Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden gav i Flerårsstrategi 2017-2019 miljöskyddskontoret i uppdrag att 
tillsammans med berörda förvaltningar arbeta fram en handlingsplan för hur Alingsås 
kommun ska arbeta med EU:s Vattendirektiv (EU:s ramdirektiv för vatten 2000/60/EG).

I december 2016 beslutade vattendelegationerna i Sveriges fem vattendistrikt om 
miljökvalitetsnormer, åtgärdsprogram och förvaltningsplan för vattendistriktens 
vattenförekomster för förvaltningsperioden 2016-2021. Kommunen ska vidta de åtgärder 
som behövs enligt åtgärdsprogrammet för vatten (MB 5 kap 8 §) samt för att 
miljökvalitetsnormerna ska uppnås (MB 5 kap 3 §). Oftast handlar dessa kommunåtgärder 
om att vidta administrativa åtgärder som beskriver hur olika styrmedel behöver nyttjas eller 
utvecklas. I de flesta fall innebär det att kommunen sedan i sin tur ska ställa krav på andra 
aktörer för att miljökvalitetsnormerna ska följas.

Miljöskyddsnämnden remitterade den 25 januari 2018, § 2 förslag till handlingsplan till 
samhällsbyggnadsnämnden och tekniska nämnden, som behandlat ärendet vid sina 
respektive sammanträden den 19 mars respektive den 20 mars 2018. Beslutet lyder i båda 
fallen att nämnden inget har att erinra mot Handlingsplanen för god vattenstatus i Alingsås.

Miljöskyddskontoret har tillsammans med samhällsbyggnadskontoret och tekniska 
förvaltningen gått igenom de åtta kommunåtgärder som beslutats av vattendelegationen för 
Västerhavets vattendistrikt. Pågående verksamhet inom kommunen som berör 
åtgärdsprogrammet har preciserats, behov har identifierats och ett antal åtgärder har pekats 
ut i en Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun, se bilaga i ärendet.

En självklarhet för samtliga förvaltningar är att respektive verksamhet i sitt ordinarie utövande 
skall ta hänsyn till god vattenstatus. Svårigheten är att många behov som identifierats medför 
merkostnader som både enskilda och skattefinansiering skall stå för och därmed har dessa 
inte preciserats som åtgärder. Det bör poängteras att för att kunna genomföra åtgärderna i 
handlingsplanen måste de resurser som krävs tillgodoses.

Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 maj 2018 att föreslå att 
Handlingsplanen för god vattenstatus i Alingsås kommun godkänns.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

KF § 163, forts        2018.378 KS

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 24 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

Kommunledningskontoret har inget ytterligare att tillägga i ärendet utan föreslår att 
handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun antas.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 september 2018, § 137 och för egen del 
beslutat följande:
Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut hänskjuts finansiering för åtgärderna i 
handlingsplanen till flerårsstrategiberedningen 2019-2021.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Stefan Svensson (KD), Thomas Pettersson (C), Eva-Lotta Pamp (M), 
Anita Brodén (L), Anna Hansson (MP), Thorsten Larsson (M) och Birgit Börjesson (S).
 
Yrkande
 
Stefan Svensson (KD), Thomas Pettersson (C), Eva-Lotta Pamp (M), Anita Brodén (L),
Anna Hansson (MP), Thorsten Larsson (M) och Birgit Börjesson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Handlingsplan för god vattenstatus i Alingsås kommun antas.

Expedieras till 
Flerårsstrategiberedningen
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 164  2018.144 KS  

Ersättning till förtroendevalda 2019-2022 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen gav den 9 april 2018, § 32, kommunledningskontoret i uppdrag att inför 
mandatperiod 2019-2022 revidera förtroendevaldas ersättning och villkor samt förenkla 
därmed sammanhörande administration.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 bland annat framfört följande:

Ersättningar till förtroendevalda har förtydligats och kompletterats med hänsyn tagen till 
beslut fattade i kommunstyrelsen och kommunfullmäktige under mandatperioden, ny 
kommunallag samt nya pensionsbestämmelser.

Inför mandatperioden 2014-2018 genomfördes en översyn av arvodenas procentuella nivå i 
förhållande till riksdagsarvode. Motsvarande struktur föreslås gälla inför mandatperioden 
2019-2022. Belopp för arvoden revideras utifrån ny politisk organisation och arvodesregler 
för styrelseledamöter i fastighetskoncernen, Alingsås Energi AB och Alingsås Nät AB.

Regler kring rese- och kilometerersättning renodlas för att minska den centrala 
administrationen samt överrensstämma med regler för anställda. För att öka digitaliseringen 
föreslås att de förtroendevalda, i likhet med anställda, själva begär kilometerersättning 
digitalt.

Gällande ersättning för förlorad arbetsinkomst förtydligas vilka regler som gäller för 
egenföretagare, hur ersättning från annan myndighet ska styrkas och att ersättning kan 
begäras som längst till pensionsålder. Förtydliganden görs även vad gäller ersättning vid 
sjukdom. Ett maxtak för förlorad arbetsinkomst införs. Förtydligande föreslås gällande 
tidsram för att göra anspråk på ersättning.

Avsnittet om omställningsstöd och pension enligt OPF-KL har kompletterats med hänvisning 
till beslut i kommunstyrelsen samt förslag på rutin för ansökan och ställningstaganden om tid 
för ansökan, samordning och återkrav.
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Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

KF § 164, forts       2018.144 KS

Inför mandatperioden 2019-2022 föreslås företroendevaldas tidsrapportering digitaliseras 
stegvis. Det första som föreslås är att samtliga förtroendevalda ges möjlighet att logga in i en 
digital tjänst för att se storlek på, samt tid för utbetalning av, arvode. Som nästa del föreslås 
att de förtroendevalda i kommunstyrelsens arbetsutskott under första kvartalet 2019 
rapporterar sin tid digitalt. Rapporteringen föreslås gå till enligt följande: nämndsekreterare 
rapporterar in timarvoden digitalt vid sammanträdena. Övriga timarvoden för förrättningar, 
utlägg och resekostnader rapporterar den förtroendevalde in själv via en självserviceportal. 
Förtroendevaldas rapportering tillstyrks digitalt av nämndsekreterare och beslutsattesteras 
av förvaltningschef enligt gällande delegation och ordinarie löneutbetalningsrutin.

Avslutningsvis förslås att den digitala rapporteringen utökas till fler nämnder och utskott 
enligt en framtagen tidplan.

Kommunstyrelsen har den 11 september 2018, § 138 behandlat ärendet och föreslagit att 
kommunfullmäktige antar ersättning till förtroendevalda för perioden 2019-2022, samt för 
egen del beslutat följande:
Under förutsättning av kommunfullmäktiges beslut får kommunledningskontoret följande 
uppdrag:
1.    Beakta konsekvenserna av reviderade ersättningar för förtroendevalda i arbetet med 
flerårsstrategi för 2019-2021.
2.    Digitalisera hanteringen av förtroendevaldas ersättningar samt ta fram ett förslag på 
tidplan för införande av självserviceportal för förtroendevalda.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Per Palm (L), Anna Hansson (MP), Boris Jernskiegg (SD), Stefan 
Svensson (KD), Karin Schagerlind (M) och Pär-Göran Björkman (S).
 
Yrkande
 
Per Palm (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag med följande ändring i förslag till 
beslut:
Kommunfullmäktiges presidiums månadsarvode ska vara;
Ordförande 12,5%, 1:e vice ordförande 8,75% samt 2:e vice ordförande 4,5%.
 
Anna Hansson (MP) yrkar att ärendet återremitteras med följande motivering:
Ärendet återremitteras för att de delar som gäller omställningsstöd för kommunalråd ska 
omarbetas. Maximal tid för möjlighet till ekonomiskt omställningsstöd ska vara 1 år efter det 
att uppdraget lämnats. I övrigt ska regelverket i Omställningsstöd och Pension för 
Förtroendevalda – Kommuner och Landsting (OPF-KL) gälla.

Boris Jernskiegg (SD) yrkar bifall till Anna Hanssons återremissyrkande.
Karin Schagerlind (M) och Pär-Göran Björkman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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Kommunfullmäktige
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2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

KF § 164, forts  2018.144 KS
Proposition
 
Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att ärendet ska avgöras idag.
 
Ordföranden ställer proposition på Per Palms ändringsyrkande och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att avslå ändringsyrkandet.

 
Ordföranden ställer proposition på kommunstyrelsens förslag till beslut och finner att 
kommunfullmäktige beslutar att bifalla kommunstyrelsens förslag.
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Kommunfullmäktige
Protokoll

2018-09-26

Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

Beslut
KF § 164, forts       2018.144 KS

Kommunfullmäktiges beslut:
Ersättning till förtroendevalda för perioden 2019-2022 antas.

Reservation
Boris Jernskiegg (SD), Agneta Grange Petrusson (SD) och Gunilla Gomér (SD) reserverar 
sig till förmån för sitt yrkande.
 
Anteckning
 
Anna Hansson (MP), Katarina Ekenger (MP) och Ulla Dahlén (MP) lämnar följande 
protokollsanteckning:

Det är viktigt att vi hanterar våra skattemedel på ett sätt som är till största möjliga nytta. Den 
vanliga kommuninvånaren har sällan möjligheter till generösa omställningsstöd eller 
avgångsvederlag när man av olika skäl lämnar sitt arbete. Vi anser det därför orimligt att de 
som finansierar kommunalrådens löner, dvs de skattebetalande invånarna, ska betala för 
orimligt höga förmåner får sina avgående representanter.

Visst kan det behövas en omställningstid för den som lämnar ett uppdrag som kommunalråd. 
Den som är kommunalråd är dock vanligtvis väl avlönad och har rent ekonomiskt goda 
möjligheter att själva skaffa sig en god försäkring för inkomstbortfall. Vi sätter därför gränsen 
vid att omställningsstöd, som andel av arvode, ska utgå under maximalt 1 år efter det att 
uppdraget lämnats. Avräkning av annan förvärvsinkomst borde ske redan från första året. I 
övrigt ska regelverket i OPF-KL gälla.

Expedieras till 
Samtliga nämnder och bolag, räddningstjänstförbundet, Klk-lön, Klk-kansli
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§ 165  2018.436 KS  

Ändring i taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen 

Ärendebeskrivning
Miljöskyddsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 14 juni 2018, § 41 att godkänna 
förslag till ny taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen. Taxan föreslås gälla från och 
med 1 januari 2019.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 21 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

Miljöskyddsnämnden har beslutat om förslag till nya avgifter enligt livsmedelslagstiftningen. 
Beslutet grundar sig att nuvarande avgifter inte täcker kostnaden för den offentliga 
kontrollen. Enligt förordning om avgifter för offentlig kontroll av livsmedel är 
kontrollmyndigheten skyldig att ta ut årlig kontrollavgift, avgift för extra offentlig kontroll och 
avgifter för godkännande och registrering.

Nuvarande nivå på timavgiften har gällt från 1 januari 2015 och är i behov av en revidering. 
Kommunfullmäktige beslutade om en reviderad taxa vid sitt sammanträde den 29 mars 2017, 
§ 90. Beslutet innebar dock ingen justering i timavgiften utan enbart en justering i tidåtgång 
för registrering av anläggning för att driva livsmedelsverksamhet, tillverka snus och 
tuggtobak eller för dricksvattenförsörjning, samt tidsåtgång för extra offentlig kontroll.

Till grund för förslag på nya timavgifter ligger Sveriges kommuner och landstings (SKL) 
beräkningsmodell för taxor avseende livsmedelskontroll. Föreslagna timavgifter uppgår till 
1 360 kr för normal offentlig kontroll och prövning av godkännande samt 1 160 kr för extra 
offentlig kontroll och registrering. Detta innebär en höjning med 240 respektive 265 kr per 
timme.

Ekonomisk bedömning:
Föreslagen taxa är framtagen med beaktan av självkostnadsprincipen. Miljöskyddsnämnden 
bedömer att den föreslagna höjningen medför en ökad intäkt om ca 300 tkr per år.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 augusti 2018, § 139.
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Beslut
KF § 165, forts 2018.436 KS
 
Kommunfullmäktiges beslut:

Taxa för avgifter enligt livsmedelslagstiftningen antas att gälla
från och med den 1 januari 2019.

Expedieras till 
MN, Klk-kansli
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Justerandes sign Justerandes sign Justerandes sign Utdragsbestyrkande

§ 166  2016.615 KS  

Svar på motion om att göra Alingsås till en friluftskommun - Stefan 
Svensson (KD) m fl 

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 25 april 2018, § 56 att återremittera svaret 
på motionen angående gör Alingsås till en friluftskommun. Svaret på motionen 
återremitterades för ytterligare beredning då det saknades en uppskattning av kostnaderna 
som det skulle innebära om svaret på motionen bifölls.
 
Stefan Svensson (KD), Niklas Hellgren (KD), Kent Percivall (KD) och Ann-Lie Tulokas (KD), 
har till kommunfullmäktige den 28 september 2016, § 220 lämnat en motion om att göra 
Alingsås till en friluftskommun.
 
Motionärerna refererar i sin skrivelse till Naturvårdsverkets årliga undersökning av 
kommunernas friluftsarbete, där Alingsås placerade sig på plats 223 av landets 290 
kommuner. Friluftsundersökningen bedömer bland annat parametarar så som om 
kommunen har en politiskt antagen friluftsplan eller policy, om det finns en översiktsplan med 
ett särskilt avsnitt om friluftsliv, om resurser tillsätts för skötsel och genomförande samt om 
naturturism är en strategisk fråga.
 
Motionärerna anser att Alingsås kommun är rikligt tillgodosedd med sjöar, skogsmark och 
kulturhistoriskt intressanta miljöer för att kunna bli en friluftskommun av rang. Detta skulle 
samtidigt stärka kommunen som besöksdestination. Motionärerna menar vidare att frågan 
kräver ett helhetsgrepp och ett strategiskt arbete där kommunens föreningsliv involveras.
 
Motionärerna yrkar att:
en friluftsplan eller motsvarande upprättas som ska vara vägledande i arbetet med att 
utveckla Alingsås kommun till en friluftskommun
föreningslivet involveras i arbetet med att förbättra friluftslivet
Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutade den 26 oktober 2016, § 212 att remittera frågan till kultur- och 
fritidsnämnden och tekniska nämnden för beredning.
Kultur och fritidsnämnden beslutade den 20 februari 2017, § 11 att tillstyrka motionen om att 
arbeta för att Alingsås blir en friluftskommun.
 
Kultur och fritidsnämnden ställer sig bakom motionärernas åsikter om att det finns goda 
förutsättningar till ett rikt friluftsliv i Alingsås kommun och att ett arbete med att förbättra 
kommunens placering i friluftsrankingen ska inledas. Nämnden anser det viktigt att en 
kommunövergripande friluftsplan eller motsvarande upprättas samt att föreningslivet och 
andra organisationer involveras i arbetet med att förbättra friluftsutbudet i Alingsås kommun.
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KF § 166, forts  2016.615 KS
 
Kultur- och fritidsnämnden ser en koppling mellan det centrala folkhälsoarbetet i kommunen 
och en satsning på att göra Alingsås till en friluftskommun. Nämnden anser också att arbetet 
med friluftsfrågorna måste ske över en längre tidsperiod och att det ställs ekonomiska 
resurser till förfogande för att säkerställa arbetet.
Tekniska nämnden beslutade den 26 sept 2017, § 40 att tillstyrka motionen om att arbeta för 
att Alingsås blir en friluftskommun.
Tekniska nämnden delar motionärernas åsikter om att Alingsås kommun har stor och i 
många fall outnyttjad potential att kunna utvecklas till en attraktiv och välbesökt 
friluftskommun. Nämnden instämmer med motionärerna att upprättandet av en 
kommunövergripande friluftsplan är ett första steg i arbetet med att förbättra kommunens 
placering i friluftsrankingen och att det är viktigt att föreningslivet involveras i arbetet. 
Tekniska nämnden anser att friluftsfrågorna är viktiga och ställer sig positiva till att medverka 
till att en friluftsplan upprättas om personella och ekonomiska resurser ställs till 
förvaltningens förfogande för detta.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande yttrande:
 
Tekniska förvaltningen och kultur - och fritidsförvaltningen har tillsammans utrett den 
finansiella frågeställningen som föranledde återremissen från kommunstyrelsens 
arbetsutskott.
Förslaget ligger väl i linje med kommunens ambitioner i bland annat Alingsås kommuns 
flerårsstrategi 2018-2020 och i den nya översiktsplanen som förväntas antas under hösten. I 
översiktsplanen lyfts vikten av att tillgängliggöra naturområden för alla invånare. Ur ett socialt 
perspektiv är närhet och tillgänglighet till natur- och grönområden viktigt ur flera aspekter. 
Det kan uppmuntra till fysisk aktivitet liksom att det är viktigt för återhämtning, vila och 
rekreation. Naturen kan också fungera som ett offentligt socialt rum dit invånare och 
besökare har tillgång utan krav på kommersiell konsumtion, vilket är viktigt ur ett 
jämlikhetsperspektiv.
 
I Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 och i översiktsplanen är det tydligt prioriterat 
med fortsatt utbyggnad av gång- och cykelbanor. Genom väl utbyggda gång- och 
cykelbanenät och god kollektivtrafik i hela kommunen tillgängliggörs friluftsområden för 
många människor, oavsett tillgång till bil eller inte.
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Genom att ta fram en friluftsplan kan kommunens arbete med friluftsfrågor få en tydlig 
riktning och konkretisering. Samverkan mellan olika kommunala förvaltningar och lokala 
organisationer samt föreningsliv förutsätts i framtagandet. Nämnderna uttrycker behov av 
resurser utöver ordinarie budget för att ta fram en friluftsplan. Den uppskattade kostnaden för 
framtagandet av planen beräknas till 200 tkr för konsultarvode och samordning. Därefter kan 
en mer specifik kostnad tas fram för genomförandet och utifrån förändrade förutsättningar 
sedan motionen väcktes. Kommunledningskontoret gör bedömningen att ställningstagande 
kring finansiering bör ske i samband med flerårsstrategiberedningen.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 september 2018, § 140.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Stefan Svensson (KD), Boris Jernskiegg (SD), Anita Brodén (L), Anna 
Hansson (MP) och Thorsten Larsson (M).
 
Yrkande
 
Stefan Svensson (SD), Boris Jernskiegg (SD), Anita Brodén (L), Anna Hansson (MP) och 
Thorsten Larsson (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen bifalls.

Expedieras till 
KFN, TN, flerårsstrategiberedningen
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§ 167  2016.551 KS  

Svar på motion angående ett ökat användande av gestaltningsprogram 
som stadsplaneringsverktyg - Simon Waern (S) och Pär-Göran Björkman 
(S) 

Ärendebeskrivning
Simon Waern (S) och Pär-Göran Björkman lämnade till kommunfullmäktige den 7 september 
2016, § 197 en motion kring ett ökat användande av gestaltningsprogram som 
stadsplaneringsverktyg.
 
Motionärerna lyfter bostadsbristen som en stor utmaning för Alingsås kommun. 
Bygglovsprocessen upplevs som en tidsödande och utdragen process. Motionärerna framför 
att en bidragande orsak är att gestaltningsfrågor i nuläget allt för ofta hänskjuts till 
bygglovsprövningen istället för att de hanteras tidigare i samband med detaljplanearbetet. 
Motionärerna menar att en lösning skulle vara att lyfta gestaltningsfrågorna tidigare under 
planprocessen genom så kallade gestaltningsprogram.
 
Motionärerna föreslår att:
Alingsås kommunfullmäktige ger samhällsbyggnadsnämnden i uppdrag att börja arbeta mer 
systematiskt med gestaltningsprogram för utvecklingsområden så att viktiga frågor gällande 
gestaltning och kvalitet samordnas och planeras så att möjligheterna till tidig dialog 
underlättas.
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 7 september 2016, § 197 att 
remittera ärendet till kommunstyrelsen för beredning.
Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade vid sitt sammanträde den 22 mars 2017, § 55 att 
remittera ärendet till samhällsbyggnadsnämnden.
Samhällsbyggnadsnämnden har den 14 maj 2018, § 74 lämnat remissvar avseende 
motionen.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 7 augusti 2018 lämnat följande yttrande:
Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt remissvar syftet med en detaljplan. Kommunens 
beslut om detaljplan utgör myndighetsutövning och kommunen har i samband med 
detaljplanearbetet en stor möjlighet att påverka gestaltningen. Av Plan- och bygglagen 
framgår de olika planverktygen. Dessa är översiktsplan, fördjupad översiktsplan, tillägg till 
översiktsplan, planprogram samt detaljplan. Detaljplanearbetet resulterar i en plankarta med 
tillhörande planbeskrivning och illustrationskarta där plankartan är det enda juridiskt 
bindande dokumentet. 
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KF § 167, forts  2016.551 KS
 
Samhällsbyggnadsnämnden framför att gestaltningsprogram saknar stöd i Plan- och 
bygglagen och att det därför är mer lämpligt att använda sig av planprogram än 
gestaltningsprogram. Möjlighet finns därefter att i efterkommande detaljplan ange bindande 
gestaltningskrav i plankartan genom egenskapsbestämmelser. Nämnden betonar vidare att 
om särskilda gestaltningskrav ställs ska grunderna till detta vara beskrivna i 
planbeskrivningen.
Samhällsbyggnadsnämnden lyfter även att kommunen i de fall där den äger marken har 
möjlighet att reglera utformningskrav genom markanvisningstävling. Formerna för detta 
framgår av antagna riktlinjer för markanvisning i Alingsås kommun som antogs av 
kommunfullmäktige den 24 april 2018 § 89. 
Kommunledningskontoret gör bedömningen att motionen bör anses vara besvarad i och med 
samhällsbyggnadsnämndens remissvar.
Samhällsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 14 maj 2018, § 74 dels att 
anta samhällsbyggnadskontorets yttrande kring motionen som sitt eget, dels att äska 
resurser för att uppdatera det befintliga gestaltningsprogrammet från 2001, samt att detta 
även ska inkludera utvecklingsområden utanför stadskärnan.
Kommunledningskontoret gör bedömningen att en förutsättning för att kommunfullmäktige 
ska kunna ta ställning till ett äskande om utökade resurser är att nämnden förtydligar såväl 
belopp samt tidsram. Samhällsbyggnadsnämnden återkommer lämpligen med ett underlag i 
samband med kommande flerårsstrategiberedning. Då äskandet om ytterligare medel ej har 
en direkt koppling till motionen bör nämndens äskande hanteras i separat ärende.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 september 2018, § 141 och för egen del 
beslutat följande:
Samhällsbyggnadsnämndens äskande om resurser hänskjuts till flerårsstrategiberedning 
2019-2021. Nämnden bör därför inkomma med förtydligande kring belopp och tidsram.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Pär-Göran Björkman (S).
 
Yrkande
 
Pär-Göran Björkman (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
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Beslut
 KF § 167, forts   2016.551 KS
Kommunfullmäktiges beslut:
 
Motionen anses besvarad.

Anteckning
Pär-Göran Björkman (S) och Simon Waern (S) lämnar följande protokollsanteckning:
 
Intentionen med vår motion var att säkerställa att de så avgörande arkitektur- och 
gestaltningsfrågorna alltid ges sitt rättmätiga utrymme. Om det görs enklast och bäst genom 
att införliva anvisningar och bestämmelser i ett planprogram eller genom andra separata 
program avgör givetvis samhällsbyggnadsnämnden bäst. Den springande punkten är att 
gestaltningsfrågorna framöver måste ges stor uppmärksamhet och omtanke i den 
kommunala detaljplaneringen. Med tanke på den expansion Alingsås står inför med både 
större centrala förtätningar och helt nya stadsdelar är behovet av höga ambitioner större än 
på mycket länge. Alingsås förtjänar god arkitektur.
 
 

Expedieras till 
SBN fk
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§ 168  2017.446 KS  

Svar på motion angående program för integrationsfrämjande åtgärder – 
Maria B Nilsson (S), Simon Waern (S) och Laila Freiholtz (S) 

Ärendebeskrivning
Maria B Nilsson (S), Simon Waern (S) och Laila Freiholtz (S) har till kommunfullmäktige den 
14 juni 2017, § 158 lämnat en motion angående att ta fram ett program för integrations- 
främjande åtgärder

Motionärerna föreslår följande:

-Utbildningsnämnden får i uppdrag att i samråd med kommunstyrelsen ta fram ett program
med konkreta åtgärder för att främja integrationen.

-Kommunstyrelsen får i uppdrag att ta fram en plan för inrättande av extratjänster inom
samtliga kommunens verksamheter.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen. Kommunstyrelsens 
arbetsutskott beslutade den 16 augusti 2017, § 134, att remittera ärendet till 
utbildningsförvaltningen för beredning.

Utbildningsnämnden har den 18 oktober 2017, § 68 beslutat att bifalla motionärernas förslag 
om att tillsammans med kommunstyrelsen ta fram ett program för ytterligare 
integrationsfrämjande åtgärder. Dock anser nämnden att kultur- och fritidsnämnden samt 
barn- och ungdomsnämnden bör delta i ett sådant arbete.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

I Alingsås kommuns flerårsstrategi 2018-2020 , antagen av komunfullmäktige
den 13 december 2017, § 51, har utbildningsnämnden och kultur-och fritidsnämnden fått i 
uppdrag att genom samverkan med det civila samhället och näringslivet arbeta vidare med 
integration i syfte att öka andelen i arbete samt delaktighet i samhället.
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Kommunstyrelsen har fått i uppdrag att stimulera förvaltningarna att erbjuda praktikplatser 
och/eller anställning för personer som befinner sig långt från arbetsmarknaden.

Vårbokslut 2018, antagen i kommunfullmäktige den 13 juni 2018, § 113 redovisas att flera 
integrationsskapande arbetsmetoder utvecklats och är pågående samt bedöms vara 
långsiktigt. Utbildningsförvaltningen har i samverkan med socialförvaltningens 
arbetsmarknadsenhet (AME) och Arbetsförmedlingen tecknat en ny lokal överenskommelse i 
syfte att genomföra insatser som leder till studier och/eller arbete för olika målgrupper.

Aktiviteter har påbörjats tillsammans med det civila samhället för att öka nyanländas 
delaktighet i samhället. Exempelvis har konceptet ”Happy Sunday” för nyanlända kvinnor och 
tjejer utvecklats och implementerats där deltagarna träffats för att ta del av Alingsås
kultur- och fritidsaktiviteter.

AME tillsatte 27 extratjänster under år 2017, vilket innebar ett statsbidrag på 1,7 mnkr.

Målet är att 50 % av de tillsatta extratjänsterna ska gå till nyanlända.

Integrationsfrämjande insatser är implementerade i verksamheterna i ovan nämnda nämnder 
och socialnämnden arbetar med tillsättandet av extratjänster. Därmed anses motionen 
besvarad.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 september 2018, § 142.
 
Anförande

Anförande hålls av Maria B Nilsson (S).
 
Yrkande
 
Maria B Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.
 

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen anses besvarad.
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§ 169  2018.090 KS  

Svar på motion avseende plan för kolonilotter och odlingsplatser samt 
central mark till arrendeodling - Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris 
Jernskiegg (SD) 

Ärendebeskrivning

Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD) lämnade till kommunfullmäktige 
den 28 februari 2018 § 24, en motion om att upprätta en plan för att åstadkomma fler 
kolonilotter och odlingsplatser samt avsättande av centralt belägen mark för arrendeodling.

Motionärerna önskar att:

Kommunen upprättar en plan för att åstadkomma fler kolonilotter och odlingsplatser.

Kommunen avsätter central mark till arrendeodling.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen för beredning.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade att ärendet lämnas till kommunledningskontoret 
för beredning.

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 2 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

I tätorter är markanvändningen styrd genom detaljplaner och för att upprätta ett 
kolonilottsområde krävs det att detaljplanen medger detta. Den mark som Alingsås kommun 
äger i de centrala delarna av tätorten är till stor del redan detaljplanelagd, denna mark består 
huvudsakligen av allmän plats så som gator, natur och park.

Tekniska nämnden beslutade 13 december 2016 § 54 att anta ”Riktlinjer för stadsnära odling 
på allmän plats i Alingsås Kommun.” Dessa beskriver tillvägagångssättet för att få möjlighet 
att odla i park och naturområden som är belägna i centrala delar av tätorten.
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KF § 169, forts  2018.090 KS

För att avsätta mark med ändamålet arrendeodling så finns möjligheten att bestämma 
framtida markanvändning när nya detaljplaner upprättas. För att säkerställa 
markanvändningen behöver det inkomma en planbeställning gällande arrendeodling från 
kommunstyrelsen till samhällsbyggnadskontorets planavdelning. Då undersöks om den 
föreslagna markanvändningen är lämplig för ändamålet. Att vid framtida planbeställningar 
föreslå mindre odlingsområden i anslutning till bostäder eller verksamhetsområden skulle 
möjliggöra fler odlingslotter.
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 september 2018, § 143.
 
Anförande
 
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (SD).
 
Yrkande
 
Boris Jernskiegg (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen anses besvarad.
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§ 170  2018.101 KS  

Svar på motion avseende ridvägar i Alingsås kommun – Angneta Grange 
Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD) 

Ärendebeskrivning
Agneta Grange Petrusson (SD) och Boris Jernskiegg (SD) har till kommunfullmäktige
den 28 februari, § 23 lämnat en motion avseende ridvägar i Alingsås kommun med bland 
annat följande innehåll:

I Alingsås kommun finns gott om ryttare och möjligheter till attraktiva ridmiljöer. På samma 
sätt som kommunen satsar på arenor och hallar samt diverse plansporter och skateramper 
borde man inventera ridverksamheten och dess behov.

Genom att planera för ridning vid utförande av GC-banor och med hjälp av innovativ teknik 
såsom solcellsbelysning kan vår kommun utmärka sig som den ridvänliga kommunen.

Motionärerna vill att kommunen genom högre prioritering av ridverksamheten utreder och 
arbetar med att:

Arbeta för en säkrare ridmiljö i hela kommunen

Förbättra dialogen mellan markägare och ryttare för att därigenom skapa möjligheter för 
ryttare att rida i skog och mark.

Kartlägga befintliga vägar/stigar som idag nyttjas för ridning, samt undersöka var behov finns 
för nya. Förbättra underlag på befintliga stigar och ridvägar.

Planera långsiktigt för hela kommunen.

Kommunfullmäktige beslutade att remittera ärendet till kommunstyrelsen.

Kommunstyrelsens arbetsutskott beslutade den 21 mars 2018, § 47 att remittera ärendet till 
kultur- och fritids-, samhällsbyggnads- och tekniska nämnden.

Samhällsbyggnadsnämnden har den 18 juni 2018, § 100 lämnat remissvar avseende 
motionen.

Tekniska nämnden har den 19 juni 2018, § 48 lämnat remissvar avseende motionen.

Kultur- och fritidsnämnden har 18 juni 2018, § 36 lämnat remissvar avseende motionen.
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KF § 170, forts  2018.101 KS

Beredning

Kommunledningskontoret har i skrivelse den 23 augusti 2018 lämnat följande yttrande:

Samhällsbyggnadsnämnden beskriver i sitt remissvar att det i samband med ny detaljplan 
sker en dialog mellan berörda markägare och sakägare. I detaljplanen finns det möjlighet att 
precisera allmän platsmark till användning ridväg om det är lämpligt i förhållande till övriga 
avväganden i planarbetet. Om ridvägar ska prioriteras krävs det enligt 
samhällsbyggnadsnämnden ett beslut i till exempel kommunens flerårsstrategi. Äger inte 
kommunen marken kommer det troligen att behöva upprättas avtal mellan kommun och 
markägare.

Tekniska nämnden ser positivt på att utveckla ridmiljön och göra den säkrare om behov 
finns, förvaltningen har dock svårt att bedöma efterfrågan från befintliga ryttare och 
ridskoleföreningar. Park- och naturavdelningen har tidigare varit i kontakt med representanter 
från Alingsås ryttarsällskap som haft önskemål om ridvägar inom Hjortmarka, det har dock i 
dagsläget inte lett till några faktiska åtgärder. I Trafikplan för Alingsås Stad finns föreslagna 
åtgärder för framtida gång- och cykelnät i tätorten. Planen omfattar inte utredningar av 
ridvägar. I dagsläget finns ingen befintlig plan för utbyggnad av GC-vägar för kommunen 
som helhet. Förvaltningen ser att det finns ett behov av en mer långsiktig planering för
GC-utbyggnad och ett tydliggörande av kommunens ambitioner och viljeinriktning. I ett 
eventuellt framtida arbete med att ta fram en GC-plan skulle utredning om ridvägar kunna 
lyftas in. En sådan utredning skulle komma att bli mer komplex och kräva resurser båda vid 
framtagandet av plan och vid utförande.

Tekniska nämnden beskriver också att det finns svårigheter då det kommunala vägnätet till 
stor del ligger inom tätbebyggt område. Ridvägar kopplade till GC-vägar utanför tätort kräver 
dessutom markägarens tillstånd vilket kan göra projekten komplexa.

Kultur- och fritidsnämnden är positiv till att stödja en god och trivsam ridmiljö i Alingsås 
kommun. Ridvägar kan jämföras med övriga motionsspår och bidrar till en god och förbättrad 
folkhälsa. Förvaltningen är positiv till att inventera och utreda behov av ridvägar i kommunen. 
En förutsättning för att utreda frågan är att ekonomiska resurser tillkommer ett sådant 
uppdrag.

Kommunledningskontoret gör bedömningen att motionen kan anses besvarad genom 
nämndernas remissvar.
 
Kommunstyrelsen har behandlat ärendet den 11 september 2018, § 144.
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KF § 170, forts  2018.101 KS
Anförande
 
Anförande hålls av Boris Jernskiegg (SD).
 
Yrkande
 
Boris Jernskiegg (SD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Beslut
KF § 170, forts  2018.101 KS
 
Kommunfullmäktiges beslut:

Motionen anses besvarad.
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§ 171

Meddelanden

Vård- och äldreomsorgsnämnden – Utdrag ur, § 70, protokoll från den 27 augusti 2018, ej 
verkställda beslut VÄN 2018, kvartal 2
Vård- och äldreomsorgsnämnden – Utdrag ur, § 71, protokoll från den 27 augusti 2018, ej 
verkställda beslut VÄN 2018, kvartal 1
Vård- och äldreomsorgsnämnden – Utdrag ur, § 72, protokoll från den 27 augusti 2018, ej 
verkställda beslut LSS 2018, kvartal 2
Kommunstyrelsen – Protokoll från den 11 september 2018
Kommunfullmäktiges presidium – Protokoll från den 17 september 2018
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§ 172

Avtackning

Ordföranden tackar ledamöter, ersättare och tjänstemän för ett gott arbete under 
mandatperioden.
 
Ordföranden avtackar dessutom 1:e vice ordföranden Lennart Allbro (S) efter många års 
arbete i kommunfullmäktiges presidium.
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